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Istungi algus kell 16.00
Istungi l6pp kell 17.57

Istungit juhatas: vallavolikogu esimees Hellar Mutle.
Protokollis: teabespetsialist Edith pruuli.

volikogu istungi alguseks olid kohal: 17 vallavolikogu liiget.

23. september 2015 nr 23

Vallavolikogu istungist vdtsid osa: 17 vallavolikogu liiget (nimekiri lisatud).

Istungil viibisid: jurist vallasekretiiri [lesannetes Inge Tiido, abivallavanem Sulev Kannimiie,
vallavanem Ene Saar, finantsosakonna juhataja Tiina Jaksi, majandusosakonna juhataja Raivo
Laidma, teede peaspetsialist Tanel Raud, Holitre Kooli direktoi Anu Saar, Kalmetu pohikooli
direktor Andres Savi, vana-v6idu rasteaia direktor Eha pihlak

Hellar Mutle avas Viljandi Vallavolikogu I koosseisu XXIII istungi. Kohal 17 vallavolikogu
liiget,

vallavolikogu aseesimees 6nnitles septembrikuu I poole stinnipiievalapsi: Mati Kogerit ja Ando
Adamsoni.

Hellar Mutle - panen hiiiiletusele ptievakorra,-kes on piievakorra kinnitamise poolt esitatud kujul?Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

pAnvaxono:
l. Holstre Kooli pdhimiiiirus, I lugemine
2. Kalmetu P6hikooli p6himiiiirus, I lugemine
3. Vana-V6idu lasteaia pdhimiiiirus, I lugemine
4' Holstre Koolis lapsevanema osalustasu miiiira kehtestamine kooliks ettevalmistusrtihmas
5' Viljandi Vallavolikogu 17.12.2014 miiiiruse nr 56,,Viljandi valla arengukava 2ol5-201g,,
muutmine ja tiiiendamine, I lugemine
6. viljandi valla eelarvestrateegia aastateks 2016-2019, I lugemine
7. viljandi valla teede ja tiinavate teehoiukava aastateks 201.6-2019
8. Vallavara koormamine isikliku kasutus6igusega
9' Ndusoleku andmine Heina tn27, Viiratsi aleuik kiroirtule seatud hoonestusoiguse
v66randamiseks
10. Arvamuse andmine saasteloa taotlemiseks
I 1. Vallavara v6drandamine
12.Yallavanema puhkus
l3' Seisukohavott vallavalitsuse vastuskirja projekti osas sotsiaalministeeriumile pagulaste
vastuv6tuks valmisoleku ktisimuses



14. Info: Ulevaade kooliv6rgu toimimisest seisuga september 2015

PAEvAKoRRAPUNKT NR 1

Holstre Kooli p6himiiiirus, I lugemine

Kuulati Sulev Kannimiie ettekannet, kes tutvustas ka hariduskomisjoni ettepanekut: kool v6ib
hinnakirja alusel iitirida viilja ruume ja osutada muid teenuseid (sddk, inventari rent jne). Inge
Tiido repliik: see ei peaks olema kooli p6hitegevus ja see ei peaks kajastuma kooli
pdhimiiiiruse s. V al lavalits us el on viilj at66tami sel hinnakiri.
Hellar Mutle: kas on kiisimusi?
Ulle Gurjev: kas on muresid? Anu Saar - k6ik on hasti.
Maret Tamme: kas koolijuht on muudatusega p6himiiliruses n6us? Anu Saar vastas - juh. Lisas,
et suvel oli koolimajas sees kolm laagrit ning see oli koolile tulutoov.

Hellar Mutle - teen ettepaneku viia parandused pdhimiiiirusesse ja suunata eelnou II lugemisele.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

orsusrATl: lSpetada eelndu I lugemine ja suunata II lugemisele.

PAEvAKoRRAPUNKT NR 2
Kalmetu Pdhikooli pdhimiiiirus, I lugemine

Kuulati Sulev Kannimiie ettekannet.
Hellar Mutle: kas on ktisimusi?
Jaan Leetsar: kuidas staadioni kasutusega on? Andres Savi: kool seda viiljaiiiirinud ei ole.
Juhan Juhkamsoo: kuidas on kool pagulaste vastuv6tuks valmis? Andres Savi: ei ole seda
arutanud. Hellar Mutle miirkis, et see on volikogu otsustada.
Ulle Gurjev: koolimajaga on k6ik konas, uga rddkla akende ees ripuvad n<i6rijupid, kas peaks
raha koolile eraldama kardinate ostuks? Andres Savi: me ei ole leidnud sobivaidkardinaid.

Hellar Mutle - teen ettepaneku ldpetada I lugemine ja suunata eeln6u II lugemisele.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

orsusrATl: ldpetada eeln6u I lugemine ja suunata II lugemisele.

PAEVAKORRAPUNKT NR 3
Vana-Vdidu lasteaia pdhimdiirus, I lugemine

Kuulati Sulev Kannimiie ettekannet.
S6na sai Eha Pihlak, kes kdigepealt tZinas ilusa maja eest (maja sai renoveeritud).
Ulle Gurjev: kas lasteaiakohiadele on jiirjekord? Eia pihlak: praegu kohapuudust ei ole ja
jiirjekorda ka mitte.
Kaupo Kase: mis on lasteaia6petaja keskmine palk? Eha Pihlak: keskmiseltTT) eurot.
Maret Tamme: ettepanek I lugemine l6petada ja eelndu miiiirusena vastu v6tta.
Hellar Mutle - kes on selle poolt, et ldpetada eelndu lugemine ja v6tta vastu miiiirusena.
Htiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

OTSUSTATI: vastu v6tta Viljandi Vallavolikogu miiiirus nr 86 ,,Vana-Vdidu lasteaia
p6him6iirus" (lisatud protokollile).

PAEvAKoRRAPUNKT NR 4
Holstre Koolis lapsevanema osalustasu miiZira kehtestamine kooliks ettevalmistusri.ihmas



Kuulati Sulev Kannimiied. Toimus arutelu.
Hellar Mutle: ettepanek eelndu lugemine ldpetada ja miiiirusena vastu v6tta.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

OTSUSTATI: vastu v6tta Viljandi Vallavolikogu mii?irus nr 87 ,,Holstre Koolis lapsevanema
osalustasu miiiira kehtestamine kooliks ettevalmistusrtihmas" (lisatud protokollile).

PAEVAKORRAPUNKT NR 5
Viljandi Vallavolikogu 17.12.2014 mii[ruse nr 56 ,,Viljandi valla arengukava 2015-2078"
muutmine ja tiiiendamine, I lugemine

Kuulati Ene Saare ettekannet ning seletusi arengukavas toodud lisa 3 analtitisi kohta.
Arengukava vaadatakse igal aastal tile.
Jaan Leetsaar: kas valla arengukaval on seos ka ktilade arengukavadega? Ene Saar:
kodanikui.ihenduste ja kiilaarengu komisjon teeb kava ja vallavalitsus toob ettepanekud
arengukavasse liitmiseks volikogu ette. Automaatselt ei saa arengukava osaks.
Jaan Leetsaar: siis ei ole ju kiilade arengukaval m6tet. Ene Saar: arengukava on valla kodulehel
tileval ning ettepanekuid oodatakse kdigilt, seda viitega konkreetsete tegevuste juurde.
Jaan Leetsar mzirkis: kui ktilal ongi arengukava, siis vald sellega ei arvesta.
Hellar Mutle: hetkel on eelndu I lugemine ja k6ik ettepanekud on oodatud.
Ene Saar: kdik muudatusettepanekud vaadatakse tile. Samas miirkis, et k6ik 2015. a
tegevuskavas plaanitud tegevused on ellu viidud. Mitmed plaanitud tegevused liigituvad
j.ooksvate t66de alla ja tegevuskavas ei kajastu.
Ulo Tuvi: kas Loodi ujumiskoha, kus vesi vaga ktilm, korrastamine on arengukavas vajalik. Ene
Saar: see on puhkekohana vtiga hinnatud, jatkub koostod kokkuleppe raa*.i Riigimetsa
Majandamise Keskusega. See tegevus on laiema huviga, kui vallahuvi. Kulusid ei teki.

Hellar Mutle - teen ettepaneku l6petada I lugemine ja suunata eelndu II lugemisele.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

orsusrATl: lOpetada eelndu I lugemine ja suunata II lugemisele.

PAEVAKoRRAPUNKT NR 6
Viljandi valla eelarvestrateegia aastateks 2016-201% I lugemine

Kuulati Tiina Jaksi ettekannet. Eelarvestrateegiasse on sisseviidud tiiiendused v6rreldes 2015. a,
muudatused on seletuskirjas iira toodud. Plaanis on vdtta 2016. a laenu. Strateegia ongi plaan,
mida hiljem eelarvega iiks-iiheselt vOrrelda ei saa.
Kaupo Kase: kui palju plaanitakse laenu v6tta? Tiina Jaksi: v6tame 2 miljonit eurot laenu, siis on
valla laenuprotsent 54,4.
Ene Saar: endiselt on tileval ujulateema ning 2016. avaadatatulevasi iihiseid plaane linnaga.
Ulle Guriev: kas lapsevanemaid oleks vdimalik kohamaksust vabastada? Tiina Jaksi: meie
kohamaks on stimboolne vdrreldes linnaga. Ene Saar: k6iki ei saa doteerida, liihenetakse
individuaalselt.

Hellar Mutle - teen ettepaneku ldpetada I lugemine ja suunata eelnou II lugemisele.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

orsusrATl: lSpetada eeln6u I lugemine ja suunata II lugemisele.

PAEVAKORRAPUNKT NR 7
viljandi valla teede ja tinavate teehoiukava aastateks 2016-2019



Kuulati Tanel Raua ettekannet: teehoiukavas planeeritud kruusateede pindamised. Kava ei ole
tervikuna veel kaardi peal.

Jaan Leetsar: Kas teede rekonstrueerimise iile on kogukondadega n6u peetud? Tanel Raud: on
ktill ndu peetud.
Jaan Leetsar: Paugu tee Valmas, miks korda ei saa teha? Tanel Raud: tegemist on erateega.
Raivo Laidma: vald ltihtub munitsipaal- ja erateedest, kus on avalik huvi ning siis saame alles
kaasa aidata seal, kus avalik huvi puudub. Erateede korrastamine on probleem, kus vald ei saa
aidata. Ene Saar selgitas, et valla eelarvest erateid korda tegema ei hakata.
Raivo Laidma miirkis, et tuleb niiha tervikpilti - oleme jOudnud palju teha.

Hellar Mutle - teen ettepaneku haiiletada.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

OTSUSTATI: vastu vdtta Viljandi Vallavolikogu otsus nr 238 ,,Viljandi valla teede ja tiinavate
teehoiukava aastateks 20 I 6-20 19" (lisatud protokollile).

PAEvAKoRRAPUNKT NR 8
Vallavara koormamine isikliku kasutus6iguse ga

Kuulati Raivo Laidma ettekannet Jiimejala ki.ilas vallale kuuluva Piirna tee 4 katastriiiksuse
maast (endine Piirsti vallamaj a) 62 m2 r,rurur. ala koormamisega tiihtajatu kasutus6igusega
Elektrilevi OU kasuks, mis on vajalik samas kiilas Loime tee I kinnistu elektriv6rguga liitumise
tagamiseks.

Hellar Mutle - teen ettepaneku hiiiiletada.
Hfl[letati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

OTSUSTATI: vastu v6tta Viljandi Vallavolikogu otsus nr 239 ,,Yallavara koormamine isikliku
kasutus6igusega" (lisatud protokollile).

PAEVAKORRAPUNKT NR 9
Ndusoleku andmine Heina tn27, Viiratsi alevik kinnistule seatud hoonestusoiguse
vdSrandamiseks

Kuulati Raivo Laidma ettekannet. Kiisimusi ei esitatud.

Hellar Mutle - teen ettepaneku hiiiiletada.
Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.

OTSUSTATI: vastu vdtta Viljandi Vallavolikogu otsus nr 240 ,,N6usoleku andmine Heina tn
2T,Yiiratsi alevik kinnistule seatud hoonestus6iguse voSrandamiseks" (lisatud protokollile).

PAEvAKoRRAPUNKT NR 10
Arvamuse andmine saasteloa taotlemiseks

Kuulati Raivo Laidma ettekannet. AS Ramsi Turvas taotleb Keskkonnaametilt viilisohu
saasteluba saasteainete vtilisdhku viimiseks Ramsi katlamajast.
Kaupo Kase: seal on viilisdhuga probleeme olnud, kas on ohusaastet uuritud? Raivo Laidma: on
kontrollitud. Hellar Mutle: ktittesiisteemi rekonstrueerimine annab positiivse tulemuse.

Hellar Mutle - teen ettepaneku hiiiiletada.
Hdiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei olnud.



OTSUSTATI: vastu vStta Viljandi Vallavolikogu otsus nr 241 ,,Arvamuse andmine saasteloa
taotlemiseks" (lisatud protokollile).

PAEVAKORRAPUNKT NR 11
Vallavara vdOrandamine

Kuulati Raivo Laidma ettekannet. Mdiiratud trihtajaks Saarepeedi ki.ilas asuva Piiikese kinnistu
(endine Saarepeedi vallamaja) ostuks pakkumisi ei tehtud ning ettepanek on alandada hinda.
Marika Kivistik: kas huvilisi oli? Raivo Laidma: huvilisi oli, aga pakkumisi ei tehtud. Samas on
aeg hinna suhtes oluline.
Jaan Leetsar: samal kinnistul asub veel iiks hoone, kas see on ka pukkumises sees? Raivo
Laidma: see ei ole mtiiigiobjekt.

Hellar Mutle - teen ettepaneku hiiiiletada.
Hiiiiletati: poolt 16, I erapooletu, vastu 0.

OTSUSTATI: vastu v6tta Viljandi Vallavolikogu otsus nr 242 ,,Yallavara v66randamine,,
(lisatud protokollile).

PAEvAKoRRAPUNKT NR 12
Vallavanema puhkus

Kas on ktisimusi?
Kaupo Kase: kas vallavanem ei sooviks puhata pikemal perioodil? Ene Saar selgitas, et antud
eelndu tunnistab kehtetuks varem volikogu poolt kinnitatud puhkuseosa, mis liikkub edasi uude
aastasse.

Hiiiiletati: poolt 17, vastu ja erapooletuid ei ole.

OTSUSTATI: vastu v6tta Viljandi Vallavolikogu otsus nr 243 ,,Yallavanema puhkus,, (lisatud
protokollile).

PAEVAKORRAPUNKT NR 13
Seisukohavdtt vallavalitsuse vastuskirja projekti osas sotsiaalministeeriumile pagulaste
vastuvdtuks valmisoleku ktisimuses

Hellar Mutle pani volikogu liikmetele siidamele, et igai.iks haiiletaks oma stidame ja valijaskonna
nimel, ktisimusi ei esita ning ei kommenteeriks, kes kuidas hiiiiletas.

Ekraanile projitseeriti ldppkokkuvdtte tekstivariandid kaheks valikuks:
l. Kuna Viljandi vald ei suuda hetkel rahuldada oma elanike vajadusi, ei saa me vastu v6tta ega
majutada iihtegi pagulast;
2. Piirast Viljandi valla elanike esmaste vajaduste rahuldamist, saame perioodil 2017-2018
tiiiendavate riiklike vahendite eraldamisel kaaluda 1 -2 perekonna majutamist ja integreerimist
i.ihiskonda juhul kui on riiklikult tiiidetud jtirgmised tingimused:
vaj alike rahaliste vahendite eraldamine omavalitsusele:
. elamispindade rekonstrueerimiseks ja sisustamiseks,
. tugiisiku teenuse tasustamiseks
. keele6ppe korraldamiseks,
. arstiabiks,

'transpordikuludeks teenuste saamisel, mida pole vdimalik piirkonnas osutada,
'muudeks ettenflgemata kuludeks, mis on hiidavajalikud seoies pagulaspere elukorraldusega.



Volikogu liikmed hiiiiletasid esimese variandi s6nastuse poolt.

Juhan Juhkamsoo: kas saab teha personaalset (nimelist) hiiiiletust? Hellar Mutle: meilt oodatakse
vastust tihele kiisimusele, kas v6tame vastu. Stigavalt soovitan, et ei puudutataks iihtegi
personaalselt. Kaupo Kase luges ette l6igu valla pdhimiiiirusest nimelise haaletamise kohta.
Inge Tiido repliik: kuna volikogu istungi protokoll on avalik, siis ka nimeline hiitiletamine liiheb
protokolli. Iga nime taha l2iheb kuidas ta hiiiiletas, kas poolt v6i vastu. Avaliku hiiiiletamise puhul
liihevad protokolli arvud poolt- ja vastuhiiiilte kohta.
Hellar Mutle: kes on nimelise htiiiletuse poolt?
Hiiiiletati: I poolt, l5 vastu, I erapooletu. Seega viiakse liibi avalik hiiiiletamine.

Ulo Tuvi esimese tekstivariandi kohta: mina ei elaks siis siin vallas, kui vald ei suuda rahuldada
oma elanike vajadusi.
Ettepanek: s6na "oma" jdrgi lisada s6na "k6igi,,.

Hellar Mutle: panen haaletusele esimese s6nastusvariandi teksti tiiiendusega.
Hiiiiletati: 12 poolt, I vastu, 3 erapooletu, I ei hiiiiletanud.

PROTOKOLLILINE OTSUS: Kuna Viljandi vald ei suuda hetkel rahuldada oma k6igi elanike
vajadusi, ei saa me vastu v6tta ega majutada tihtegi pagulast.

PAEVAKORRAPUNKT NR 14
Info: Ulevaade kooliv6rgu toimimisest seisuga september 2015

Sulev Kannimiie andis infot valla koolivSrgu toimimisest. Marika Kivistik: kas peaks linnaga
Itibiriiiikimisi pidama, sest lapsi jtiiib koolides jiirjest viihemaks. Ulle Gu4ev: kas meie koolides
on ka lihtsustatud 6ppekava alusel 6pilasi? Sulev Kannimiie: igas koolis on.

Istungi juhataja loeb istungi l6ppenuks.

Hellar Mutle
Istungi juhataja

I
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